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ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 702/2025 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 Jelen jegyzőkönyv a 2025. február 27-én 19:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök megállapította, hogy a Helyi Tanács összehívása a Közigazgatási 

Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-

ös, 155-ös és 196-os cikkelyének előírásai szerint, a 2025/51-es számú Polgármesteri 

rendelkezés értelmében került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Baricz István 

2. Bálint Attila 

3. Birton Szabolcs 

4. Czirják Hunor 

5. Deák Barna 

6. Kovács Attila 

7. Kovács Levente 

8. Marthy Barna 

9. Mihálydeák Ervin 

10. Nagy Ervin 

11. Sajgó Rita 

12. Salamon Csaba 

13. Sólyom László 

14. Szabó Ágoston-Attila 

15. Tusa Zsombor 

 

A gyűlésen jelen van Kovács Ileana-Éva, a község jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 

zajlik.  

Az üléselnök, Baricz István tanácsos úr, miután megállapította, hogy a 

tanácsülést az 57/2019, a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló Sürgősségi 

Kormányrendelet előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 

megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 
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Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó tíz napirendi pontot egy 

kiegészítéssel: 

1. 77/2025. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község zászlójának 

jóváhagyására 

2. 84/2024. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu község közterületén 

található elektromos járművek töltőállomásának működésére és 

üzemeltetésére vonatkozó Szabályzat jóváhagyására 

3. 8/2025. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község és Hargita Megye 

között a Gyergyóújfalu községből származó és a Hargita Megyei Szociális 

Segítségnyújtási és Gyermekvédelmi Főigazgatóság gondozásában lévő 

gyermek/fiatal személy éves költségeinek finanszírozására vonatkozó, vagy 

hivatásos anyai asszisztensnél elhelyezett gyermek/fiatal személy éves 

költségeinek finanszírozására kötendő keretszerződésminta jóváhagyásáról. 

4. 9/2025. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község és Hargita megye 

között a Gyergyóújfalu községből származó és a Hargita Megyei Szociális 

Segélyezési és Gyermekvédelmi Főigazgatóság gondozásában lévő 

fogyatékos személyek éves költségeinek finanszírozására kötendő 

keretszerződésminta jóváhagyásáról. 

5. 10/2025. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2024-es évi általános 

költségvetése végrehajtásának jóváhagyásáról 

6. 11/2025. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község közvagyonát 

képező javak jegyzéke módosításának jóváhagyásáról 

7. 12/2025. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község polgármesteri 

szakapparátusában dolgozó köztisztviselők és szerződéses alkalmazottak 

alapfizetésének megállapításáról a 2025. januári illetményekkel kezdődően 

szóló 1/2025. Számú Határozat módosítására 

8. 14/2025 számú Határozattervezet a helyi adók és illetékek, valamint a 

különadók megállapításáról a 2025-ös évre szóló, a 78/2024-es számú 

Határozat módosítására 

9. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete előző ülése jegyzőkönyvének 

jóváhagyása 

10. Folyó ügyek 

 

Kiegészítés:  

- 15/2025. számú Határozattervezet a „A Gyergyóújfalu községbeli Tornaterem 

felújítása” megnevezésű beruházás általános becslése frissítésének 

jóváhagyásáról 
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Baricz István üléselnök megkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek kérdése, 

észrevétele van-e a napirendi pontokkal kapcsolatban. Kovács Levente tanácsos úr 

javasolja, hogy a kiegészítést tárgyalják a folyó ügyek előtt. Az üléselnök szavazásra 

bocsátja a napirendi pontokat, 15 igen szavazattal a tanács megszavazza, tartózkodás 

és ellenszavazat nélkül. 

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával. 

1. 77/2025. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község zászlójának 

jóváhagyására 

Kovács Ileana-Éva: A község zászlója már egyszer el volt fogadva egy Határozattal, 

a 2015-ben megjelent 144-es zászlótörvény előtt. Mivel nem volt akkor még törvény, 

ezért újra javasolni kellett jóváhagyásra a zászló tervezetet. Ezt megtette a 

Polgármesteri Hivatal, megvolt a közmeghallgatás, nem jelentkezett senki. Három 

formában volt elkészítve a zászlótervezet, ahogy azt a törvény előírja. A 

szakbizottsági üléseken a Tanács tagjai az első variációt javasolták, azt, ami már 

régebb is jóvá volt hagyva. Az egyik oldalon arany mezőben a község címere, a 

másik oldalon a Nap és a Hold világoskék mezőben. A Kormány jóváhagyta a 

tavalyi évben az 1164-es Határozattal a Község címerét, adottak a törvényes 

feltételek ahhoz, hogy küldhessük tovább jóváhagyásra a község zászlóját, amely 

tartalmazza a Kormányhatározat által jóváhagyott címert.  

Baricz István: Megkérem az összes szakbizottságot véleményezzék a 

határozattervezetet. 

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Mihálydeák Ervin: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Nincs. Kérem a Testületet szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

2. 84/2024. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu község közterületén 

található elektromos járművek töltőállomásának működésére és 

üzemeltetésére vonatkozó Szabályzat jóváhagyására 

Kovács Ileana-Éva: Mivel eddig ilyen vagyontárgy nem műkötött a Község 
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területén, ezért egy Működési szabályzatot kellett létrehozzunk, ahhoz, hogy ki 

milyen feltételek mellett használhatja a töltőállomást. Az orvosi rendelő mellett van 

felállítva és működésbe helyezve, de lesznek még ilyenek a község területén. Van 

egy cég, amely a használatnak a technikai hátterét biztosítja, a fizetés operációját, 

1.87 lej/KW, ez már az adóval jóvá volt hagyva, ennyiért tölthetik az autójukat, ebből 

kapja vissza a Község a töltés árát.  

Sólyom László: Mennyit kap vissza a Község? 

Kovács Ileana-Éva: Pontosan nem tudom, de többet, mint az áram értéke, javítási 

költsége még nincs, mert garanciába van. 

Kovács Levente: Mostanig volt rá igény? 

Kovács Ileana-Éva: Igen, a számlákon jelenik meg és a cég fizetett is vissza. 

Marthy Barna: A cég idevalósi? 

Kovács Ileana-Éva: Nem, több töltőállomást is működtetnek az országban.  

Baricz István: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

  

3. 8/2025. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község és Hargita Megye 

között a Gyergyóújfalu községből származó és a Hargita Megyei Szociális 

Segítségnyújtási és Gyermekvédelmi Főigazgatóság gondozásában lévő 

gyermek/fiatal személy éves költségeinek finanszírozására vonatkozó, vagy 

hivatásos anyai asszisztensnél elhelyezett gyermek/fiatal személy éves 

költségeinek finanszírozására kötendő keretszerződésminta jóváhagyásáról. 

Kovács Ileana-Éva: Jelenleg 11 ilyen személy van a Megyei Tanács gondozásában, 

290 lej/személy havonta az a költség, amit a Község kell belepótoljon a költségekbe.  

Baricz István: Szükség van a Gazdasági és Munkaügyi szakbizottságok 

véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 
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4. 9/2025. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község és Hargita megye 

között a Gyergyóújfalu községből származó és a Hargita Megyei Szociális 

Segélyezési és Gyermekvédelmi Főigazgatóság gondozásában lévő 

fogyatékos személyek éves költségeinek finanszírozására kötendő 

keretszerződésminta jóváhagyásáról. 

Kovács Ileana-Éva: A Megyei Tanács által működtetett intézményekbe hét felnőtt 

személy van, ezeknek a személyeknek 340 lej/hónap a költség, amit a Tanács kell 

fizessen a Megyei Tanácsnak.  

Baricz István: Szükség van a Gazdasági és Munkaügyi szakbizottságok 

véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

5. 10/2025. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2024-es évi általános 

költségvetése végrehajtásának jóváhagyásáról 

Kovács Ileana-Éva: Hargita Megyei Közpénzügy elfogadta a tavalyi évi 

költségvetési zárást, mindent rendben talált, ha valakinek kérdése van, akkor a 

könyvelőségi osztályon felteheti.  

Baricz István: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

6. 11/2025. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község közvagyonát 

képező javak jegyzéke módosításának jóváhagyásáról 

Kovács Ileana-Éva: Megtörtént a központon a fúrt kút mellett kialakított víztisztító 

állomásnak az átvétele, 1.227.716,65 lej értékben, ezt szükséges bevenni a község 

közvagyonába. Két konténerből áll, benne pedig a vízszűréshez szükséges 
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felszerelések.   

Baricz István: Megkérem az összes szakbizottságot véleményezzék a 

határozattervezetet. 

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Mihálydeák Ervin: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Nincs. Kérem a Testületet szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

7. 12/2025. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község polgármesteri 

szakapparátusában dolgozó köztisztviselők és szerződéses alkalmazottak 

alapfizetésének megállapításáról a 2025. januári illetményekkel kezdődően 

szóló 1/2025. Számú Határozat módosítására 

Kovács Ileana-Éva: Hargita Megyei Prefektus Intézménye átiratban jelezte, hogy 

értelmezve a 153-as közfizetési törvényt, valamint a 156-os Sürgősségi 

Kormányrendeletet, amely meghatározza a költségvetési megszorításokat, a bruttó 

bér értéke nem haladhatja meg a 2024 októberi fizetéseket. A 153-as törvény szerint a 

bruttó bérbe benne van a régiség is. Ezért akinek az októberi fizetése régiséggel 

együtt 4050 lejnél kevesebb volt, csak azt lehet megemelni. Akinek már valamennyi 

régiség pénze volt az októberi fizetésén, azt nem lehet megemelni, tehát a 3750 lejes 

fizetést nem lehet 4050 lejre emelni, abban az esetben, hogyha már régiséget 

tartalmazott és több volt októberben, mint 4050 lej.    

Baricz István: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

8. 14/2025 számú Határozattervezet a helyi adók és illetékek, valamint a 

különadók megállapításáról a 2025-ös évre szóló, a 78/2024-es számú 

Határozat módosítására 



 7 

Kovács Ileana-Éva: Szintén a Prefektusi Intézmény jelezte, hogy két adó kiszámítása 

esetében urbanisztikai bizonylatoknál az inflációval kiszámolt összeg kevesebb lett, 

mint a Fiskális törvényben írt összeg, tehát 3 lejről 4 lejre szükséges felemelni a 100 

m2 és 150 m2-re kiadott urbanisztikai bizonylatok taxáját egy négyzetmétere 

vonatkozóan.  

Baricz István: Megkérem az összes szakbizottságot véleményezzék a 

határozattervezetet. 

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Mihálydeák Ervin: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Nincs. Kérem a Testületet szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

9. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete előző ülése jegyzőkönyvének 

jóváhagyása 

Baricz István: Kérdezem Testület tagjait valakinek észrevétele, kiegészítése a 

jegyzőkönyvvel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a Testületet, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában elfogadjuk a 

jegyzőkönyvet? A Helyi Tanács 15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a jegyzőkönyvet. 

 

10. 15/2025. számú Határozattervezet a „A Gyergyóújfalu községbeli Tornaterem 

felújítása” megnevezésű beruházás általános becslése frissítésének 

jóváhagyásáról 

Kovács Ileana-Éva: A 907-es Kormányrendelet szerint a közbeszerzési eljárások 

lefolytatása után aktualizálni kell az értékbecslést, ez történt meg most, a beruházás 

értéke csökkent, mivel a közbeszerzésen kevesebb értékkel nyerték meg a licitet, 

mint a kiírt érték. Körülbelül 150.000 lejjel kevesebb a költségvetés értéke, mint 

amennyi jóvá volt hagyva.   

Baricz István: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
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határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

15 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

11. Folyó ügyek 

Sólyom László: Az alfalvi Tanácstestület elfogadta az Aquaserv Maros vezetője 

mandátumának a meghosszabbítását négy évre? 

Kovács Ileana-Éva: Csak egy évre fogadták el. 

Szabó Ágoston-Attila: A kövespataki bányanyitás és kitermelés megkezdése óta az 

út nagyon össze van törve, a gépek szétnyomták, mivel a Község közvagyonába 

benne van az út, kinek a felelőssége ezt megjavítani, a vállalkozónak vagy a 

községnek? 

Tusa Zsombor: Ahol a sáncok betonból vannak néhány helyen be van szakadva az 

is, a súlytól.  

Kovács Ileana-Éva: Vannak olyan utak, ahová ki vannak vetve az úthasználati adók, 

de erre az útra még nincs kiszabva, a következő tanácsülések tárgyaként akár lehet 

erről beszélni.   

Sólyom László: Aszfalt út vagy kövezett?  

Szabó Ágoston-Attila: Az alsó része kövezett, a dombtól kezdődően betonozott.  

Tusa Zsombor: A megüresedett állásokkal van valami folyamatban, mikor lesznek 

alkalmazások?  

Kovács Ileana-Éva: Még nincs, egyelőre a költségvetést kellene megvárjuk, a 

médiából úgy értesültünk, hogy leépítések is lehetnek, meg kell várjuk, hogy egyszer 

mi történik, addig nem hirdetünk vizsgákat. Hogyha tényleg lesznek leépítések, 

akkor át kell gondolnunk az egész hivatal működését.  

Kovács Levente: Az iskola udvarán a sportcsarnokkal kapcsolatos projekt milyen 

állapotban van?  

Kovács Ileana-Éva: Jelenleg folyik a licit, volt is jelentkező cég úgy tudjuk. Azt még 

nem derült ki, hogy az idén adnak-e rá pénzt ezek mellett a megszorítások mellett. 

Azt sem tudjuk, hogy a tekerőpataki kultúrotthonnál kiadják-e a kezdési parancsot, 

mert ott már tényleg meg van minden a munkálatok elkezdéséhez.  

Mihálydeák Ervin: A fúrt kutat milyen esetben veheti a község igénybe?   

Kovács Ileana-Éva: Az eredmények jók voltak, gondolom ahogy a vizes engedély 

meglesz, úgy lehet próbálni, hogy melyik lesz az olcsóbb, a gyergyói vagy a 

villanyárammal pumpált.  

Kovács Attila: Mivel elválasztódott a medence derítés célból, mennyire csökkent a 

hozama? 
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Kovács Ileana-Éva: Technikai adatokról nem tudok információt adni, következő 

ülésen térjünk vissza erre. 

Baricz István: Az úttal kapcsolatos probléma a Heveder utcában is fennáll, nem a 

teherautók okozták, viszont ott is már csak terepjáróval lehet közlekedni. Annak 

valamilyen rehabilitálást kellene eszközölni. 

Czirják Hunor: Ez folyamatban van, csak várjuk, hogy legyen jobb az időjárás.  

Birton Szabolcs: A tekerőpataki orvosi rendelőre mennyire van behatása a 

Tanácsnak? Több eset volt, hogy a váróteremben nem volt fűtés, több órát várakozni 

kell, nagyon hideg van. 

Kovács Ileana-Éva: Két orvos bérli az épületet, nincs befolyásunk arra, de jelezni 

tudjuk.  

Baricz István: Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás az ülést ezennel 

berekesztem.  

 

 

 

 

      Ülésvezető elnök                   Jegyző 

                    Baricz István                                   Kovács Ileana-Éva 


